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ACTA NÚM. 29 
 
Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació 
 
Juan Antonio Baeza Labat 
Marta Bertrán Tarrés 
Pau Casanellas Peñalver 
Juan Jesús Donaire Benito 
Carme Font Paz 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Virginia Luzón Fernández 
Assumpció Malgosa Morera 
Iván Martínez Flores 
Xavier Navarro Acebes 
Alejandro Perálvarez Marin 
Nerea Roher Armentia 
Laura Santamaria Guinot 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
 
No assisteixen a la reunió Jordi Carrabina Bordoll, Antonio Miguel Espinosa Morales, 
Paloma González Marcén, Cristina Palet Ballús, Xavier Ramos Morilla, ni Lidiane Nunes 
de Castro. S’han excusat d’assistir-hi, Mercè Díez Jiménez, David Sánchez Solbes, 
Vicente Martínez Perea i Pilar Orero Clavero.  
 
Hi assisteix amb veu i sense vot Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió de la 
Recerca. 
 
Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe de les vicerectores. 
3. Aprovació, si escau, de la convocatòria d'Ajuts per a projectes pre-competitius UAB 

(PPC 2024) 
4. Aprovació, si escau, de la convocatòria d'Ajuts per a l'adquisició/renovació 

d'equipament científic i tecnològic UAB 2024 
5. Aprovació, si escau, de la creació dels laboratoris de prestació de serveis amb 

denominació: Laboratori Veterinari de Diagnosi de Malalties Infeccioses (LVDMI) i 
Servei d’Avaluació Mutagènica (SAMut) 

6. Aprovació, si escau, dels Criteris per a l’assignació d’APC a la UAB 
7. Informar favorablement, si escau, la renovació parcial dels membres del CERec 

(Comitè d'Ètica en la Recerca) 
8. Informar favorablement, si escau, la supressió del CER: Centre d'Estudis en Biofísica 

(CEB) 
9. Informar favorablement/Aprovació, si escau, d'adscripcions i desadscripcions 

d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca 
10. Informar favorablement, si escau, de sol·licituds de reconeixement d'activitats de 

recerca  
11. Informar favorablement, si escau, de sol·licituds d'IVU. 
12. Assumptes de tràmit. 
13. Torn obert de paraules. 

A les 9:30 h del dia 25 d’abril del 2024, es 
reuneixen, en sessió ordinària, sala de 
Juntes de la Facultat de Ciències i 
Biociències (C1/066-1), sota la presidència 
de la vicerectora d’Innovació, Transferència 
i Emprenedoria, Rosa María Sebastián 
Pérez, els membres de la Comissió de 
Recerca, Transferència i Innovació 
assenyalats al marge.  
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden aprovar l’acta de la sessió de 21 de març de 2024. 
 
2. Informe de les vicerectores 
 
La presidenta dona la benvinguda a Laura Santamaria Guinot, nova vicerectora de 
Relacions Internacionals i de Política Lingüística i agraeix la feina realitzada pel senyor 
Màrius Martínez.   
 
Seguidament informa que el 3 d’abril es va inaugurar el Circulab, un nou OpenLab 
(Laboratori d’Innovació Oberta) destinat a realitzar creacions a partir d’objectes i 
materials reciclats. Aquesta inauguració es va dur a terme com a tancament del projecte 
PECT CircularB30, Innovació per a la Sostenibilitat, realitzat conjuntament amb 
l’Ajuntament de Sabadell, en relació amb el Hubb30.  
 
Així mateix, explica que es vol organitzar una jornada el mes de juliol per fomentar les 
col·laboracions en innovació amb Hospitals de l’Esfera UAB. La presidenta explica que 
des de l’Oficina de Valorització i Patents i el PRUAB estan contactant amb diversos 
grups per escollir 3 projectes que puguin madurar-se més ràpidament al costat d’un 
Hospital.  
 
Tot seguit, la presidenta informa que el dia 10 d’abril va visitar la directora general de 
Transferència i Societat del Coneixement de la Generalitat, Laia Arnal, a qui se li va 
presentar un projecte conjunt de totes les Universitats catalanes que conté diverses 
accions amb un finançament aproximat de 500.000 €. El projecte va tenir bona acollida, 
tot i que es va recomanar que es redactés en format de pla estratègic.  
 
Seguidament explica que els rectors de l’ACUP van organitzar un debat a la Universitat 
Pompeu Fabra on van convidar els representants dels diferents grups parlamentaris. Es 
van tocar tots els temes habituals, com són col·laboració publico-privada, personal, 
infraestructures, entre d’altres. Així mateix, tots els grups van fer èmfasi en que la 
Universitat ha de rebre més finançament.  
 
D’altra banda, la presidenta informa que ahir es va aprovar pel Consell de Govern una 
opció de llicència d’una patent del Departament de Química a una empresa.   
 
També explica que a la UAB hi ha una gran quantitat de projectes europeus i ara s’està 
aprofitant per fomentar els projectes del pilar 3. En aquest sentit, s’ha organitzat una 
conferència on vindrà la persona del National Contact Point, així com 2 investigadors, 
d’entre ells el Dr. Xavier Navarro, membre d’aquesta Comissió, que ha participat en un 
dels projectes, i el Dr. Gonzalo Guirado, que coordina un actualment a la UAB. 
 
Altrament, la presidenta explica que avui té lloc el congrés tecnològic MEMEnginy 2024, 
al Campus de la UAB.  
 
Finalment, la presidenta dona la paraula a la vicerectora de Recerca, que informa sobre 
dues noves incorporacions. D’una banda, Francisca Blánquez com a directora de 
l’Escola de Postgrau, i d’altra banda, Edelmira Badillo com a directora de l’Institut de 
Ciències de l’Educació.  
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A nivell de convocatòries, informa que n’hi ha poques obertes, donat que es van 
concentrar la gran majoria al primer trimestre. Informa que està oberta la convocatòria 
catalana de Doctorats Industrials, la qual resta oberta tot l’any. Així mateix, explica que 
aquest any en la convocatòria estatal, han doblat la seva dotació, de 4 a 8 milions 
d’euros.  
 
La vicerectora, degut a que ha rebut preguntes sobre el tema, actualitza com està el 
projecte de la convocatòria d’atracció i retenció de talent a la UAB. Informa que 
actualment està pendent de presentar-ho als agents socials. Com que han tingut molt 
de moviment amb altres qüestions relatives a figures contractuals, encara no han pogut 
entrar en aquest programa. No obstant, sembla que està previst pel maig. 
 
Així mateix, informa que ahir el Consell de Govern va aprovar la Política climàtica de la 
UAB amb una sèries de mesures, tant per convenciment com per exigència de la 
legislació vigent. Els compromisos principals d’aquesta política són arribar a la neutralitat 
climàtica el 2030, així com reduir els recursos d’aigua i energia, i abandonament d’ús 
dels combustibles fòssils.  
 
D’altra banda, quant als Estatuts, explica que ja es disposa de l’Avantprojecte d’Estatuts 
i que el passat 22 d’abril va acabar el termini que tenien els claustrals per presentar 
esmenes, les quals seran debatudes en el proper claustre.  
 
També informa que l’Escola de Doctorat segueix amb les preparacions per l’avaluació 
per part de la comissió externa de la certificació de l’Escola de Doctorat, havent-se rebut 
ja la primera visita preparatòria. 
 
Quant a COARA, la vicerectora informa que el dia 9 d’abril van fer una taula rodona 
sobre l’avaluació de la recerca. 
 
Així mateix, explica que el vicerector de la Universitat de Linköping va ser nomenat 
president d’ECIU, en substitució de Màrius Martinez. Així mateix, informa que el mes 
vinent sortirà el “seed program”, programa llavor que inclourà dos tipus de projectes. A 
diferència de l’anterior programa, SMART-ER SEED PROJECTS, que estava finançat 
per la Comissió Europea, aquest programa estarà finançat per les universitats que hi 
participen. 
 
Finalment, la presidenta obre un torn de paraules. Nerea Roher aprofita per comentar 
que ahir es van fer públics els guardons Narcís Monturiol, i se n’ha concedit un a Antoni 
Villaverde, professor de l’IBB.  
 
Per últim, Xavier Navarro fa una aportació en relació amb la Jornada d’innovació 
conjunta amb Hospitals de l’Esfera i manifesta que seria adequat acudir als 
departaments perquè són els que poden saber de primera mà si tenen projectes 
interessants per aquesta col·laboració.  
 
 
3. Aprovació, si escau, de la convocatòria d'Ajuts per a projectes pre-competitius UAB 
(PPC 2024) 
 
La vicerectora de Recerca aprofita per explicar que des de l’Àrea de Gestió de la 
Recerca han homogeneïtzat els formats de les convocatòries, tant a nivell d’estil, com 
de contingut.  
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Seguidament explica que aquesta convocatòria és la segona vegada que la treuen i hi 
destinaran 100.000 €. No hi ha canvis substancials respecte l’anterior, tot i que s’han 
aclarit alguns dels requisits per presentar-se, que no havien quedat del tot clars en 
l’anterior convocatòria.   
 
Els membres de la Comissió discuteixen sobre la redacció d’algun dels punts, però 
finalment es decideix que la redacció actual és suficientment clara.  
 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent:  
 
PRIMER.- Aprovar la Convocatòria d’ajuts per a Projectes pre-competitius de la 
UAB per al 2024, d’acord amb les bases establertes a l’Annex núm. 1.  
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
4. Aprovació, si escau, de la convocatòria d'Ajuts per a l'adquisició/renovació 
d'equipament científic i tecnològic UAB 2024 
 
La vicerectora de Recerca explica la convocatòria, així com els seus requisits i informa 
que el que pretenen amb aquesta convocatòria és buscar que l’esforç que s’està fent 
arribi al màxim nombre d’investigadors possibles.  
 
Explica que han previst un escalament del grau de cofinançament i es valorarà a quants 
investigadors pot arribar, tenint en compte el nombre dels SGR i el nombre 
d’investigadors que hi ha als SGR.  
 
El termini que estarà oberta serà d’un mes des de la publicació i esperen poder tenir la 
resolució el pròxim 15 de juliol com a màxim.  
 
La vicerectora obre un torn de paraules on els membres de la Comissió discuteixen 
sobre els criteris. En primer lloc s’aclareixen uns dubtes que havien sorgit i es clarifica 
que no hi ha un mínim en l’equipament i que l’apartat c) de la taula de criteris d’avaluació, 
tampoc està limitada. En segon lloc, els membres discuteixen especialment sobre si la 
taula de criteris reflexa adequadament o de la millor manera la transversalitat o 
multidisciplinarietat que es busca amb aquesta convocatòria. Alguns membres 
consideren que s’hauria de tenir en compte el nombre de PDI que donen suport a una 
proposta. No obstant, es respon que no es poden valorar les aportacions individuals, 
donat que a nivell de gestió seria molt difícil de controlar i més en els temps tant acotats 
de la convocatòria. Per això, pensen que és més eficient fer-ho a nivell de SGR, podent 
participar com a membre d’un SGR de la política d’investigació que vulgui fer el propi 
SGR.  
 
La vicerectora explica que s’ha intentat millorar respecte la convocatòria de l’any passat 
i han buscat una manera per objectivar els criteris. No obstant, no tot és objectivable i hi 
ha algunes qüestions, com per exemple, les mostres de suport que es podran valorar a 
l’apartat a) (Justificació de la necessitat de l’equipament i el seu impacte en la recerca 
del grup, criteri qualitatiu). És en aquest punt on es demostra que l’aparell és necessari 
per molta gent. Així mateix, la vicerectora manifesta que és important que puguem 
confiar en la feina que faran els companys que formen part de les comissions 
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avaluadores.  
 
Així mateix, la vicerectora respon que el mateix passa amb altres qüestions com per 
exemple, un compromís d’accés obert de l’equipament o sobre justificar si és més 
important un equipament nou o renovar-ne un d’antic. Tot això haurà de quedar justificat 
en els criteris qualitatius i serà avaluat.  
 
Després de la discussió es decideix deixar la convocatòria tal com està redactada.  
 

Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent:  
 
PRIMER.- Aprovar la Convocatòria d’ajuts per a l’adquisició/renovació 
d’equipament científic i tecnològic de la UAB pel 2024, d’acord amb les bases 
establertes a l’Annex núm. 2.  
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
5. Aprovació, si escau, de la creació dels laboratoris de prestació de serveis amb 
denominació: Laboratori Veterinari de Diagnosi de Malalties Infeccioses (LVDMI) i 
Servei d’Avaluació Mutagènica (SAMut) 
 
La presidenta explica que es tracta de dos Laboratoris de Prestació de Serveis que ja 
havien estat donats d’alta anteriorment, però se’ls va donar de baixa perquè van deixar 
d’enviar la informació que se’ls requeria cada any. Actualment, han volgut tornar a 
sol·licitar l’alta per poder ser reconeguts per la institució, poder demanar tarifes i donar 
servei. 

 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la creació dels següents 
LPS: “Laboratori  Veterinari de Diagnosi de Malalties Infeccioses (LVDMI)” i 
“Servei d’Avaluació Mutagènica (SAMut)” (Annex núm.3 i 4) 
 
SEGON.- Encarregar a la vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria, 
l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 

 
6. Aprovació, si escau, dels Criteris per a l’assignació d’APC a la UAB 
 
La presidenta explica que es volen actualitzar els criteris per a l’assignació d’APC que 
ja van ser presentats i aprovats el 2021. Com a novetats més importants destaca, d’una 
banda, que s’ha afegit un nou requeriment per gaudir dels descomptes dels APC, que 
és la obligatorietat d’utilitzar el correu electrònic de la UAB en la publicació. I, d’altra 
banda, que s’han ampliat els beneficiaris a la comunitat universitària en actiu.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
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PRIMER.- Aprovar la modificació dels criteris per a l’assignació d’APC, en els 
termes de l’Annex núm. 5.  
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
7. Informar favorablement, si escau, la renovació parcial dels membres del CERec 
(Comitè d'Ètica en la Recerca) 
 
La vicerectora de Recerca informa d’un canvi en la composició del Comitè d’Ètica en la 
Recerca (CERec). 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement el cessament del Dr. Juan Manuel Leyva Moral, 
del Departament d’Infermeria, com a membre del Comitè d’Ètica en la Recerca 
(CERec) 
 
SEGON.- Informar favorablement el nomenament de la Dra. Rebeca Gómez Ibáñez, 
professora del Departament d’Infermeria, com a membre del Comitè d’Ètica en la 
Recerca (CERec). 
 
TERCER.- Elevar aquests acords al Consell de Govern per tal que exerceixi les 
seves funcions 
 
QUART.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
CINQUÈ.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
8. Informar favorablement, si escau, la supressió del CER: Centre d'Estudis en Biofísica 
(CEB). 
 
La vicerectora de Recerca explica que el propi CER va demanar la supressió, donat que  
no complien els requisits de la normativa d’Investigació i el CER feia temps que no tenia 
cap tipus d’activitat.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement de la supressió del CER “Centre d’Estudis en 
Biofísica (CEB)”. 
 
SEGON.-  Elevar els presents acords al Consell de Govern perquè exerceixi les 
seves funcions. 
 
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
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QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
9. Informar favorablement/Aprovació, si escau, d'adscripcions i desadscripcions 
d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca 
 
La presidenta informa sobre la proposta de modificació d’adscripció d’activitat 
investigadora de personal acadèmic a CER i instituts de recerca propis d’acord amb 
l’Annex núm. 6. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement l’adscripció de l’activitat de recerca dels 
investigadors als instituts i centres d’estudis i de recerca en els termes de l’Annex 
núm. 6. 
 
SEGON.- Elevar aquest acord a la vicerectora de Recerca perquè exerceixi les 
seves competències. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
10. Informar favorablement, si escau, de sol·licituds de reconeixement d'activitats de 
recerca. 
 
La presidenta informa de les sol·licituds de reconeixement d’activitats de recerca, 
relacionades a l’Annex núm. 7, així com de l’acord pres per la comissió ad hoc en relació 
amb les sol·licituds presentades, el qual s’eleva a la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació en qualitat de proposta d’informe favorable (Annex núm. 8).   
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement sobre el reconeixement d’activitats de recerca 
a les següents persones, en els termes establerts als articles 5 i 6 de la normativa 
de la UAB sobre reconeixement d’activitats de recerca a l’empara de l’article 21.1 
de la Llei 24/2015, de 24 de juliol, de patents: 
 
 
- PADROS BOVER, Francesc 
- JAMBRINA PALLARÉS, Claudia 
- VAZQUEZ GÓMEZ, Esther 
  
SEGON.- Elevar aquests acords al rector perquè exerceixi les seves funcions  
  
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i de Transferència, Innovació 
i Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.    
   
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius   
 
 
11. Informar favorablement, si escau, de sol·licituds d’IVU 
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La presidenta informa sobre les propostes de sol·licitud de reconeixement com a 
investigadors vinculats a la Universitat, d’acord amb la llista que s’adjunta com a Annex 
núm. 9. Així mateix, informa que el conveni relatiu a una d’aquestes sol·licituds, la 
relativa al sol·licitant que té com a centre d’origen la Fundació Institut de Recerca de 
l’Hospital de la Santa Creu i Sant Pau, ja es va signar, pel que es passaria a ratificar el 
mencionat conveni per aquesta Comissió.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement la sol·licitud de reconeixement d’investigadors 
vinculats recollits a l’Annex núm. 9.   
 
SEGON.- Ratificar l’Addenda núm.7 al Conveni de col·laboració per al 
reconeixement de personal investigador vinculat, formalitzada en data 19 de gener 
de 2024, per la Universitat Autònoma de Barcelona, la Fundació Institut de Recerca 
de l’Hospital de la Santa Creu i Sant Pau, la Fundació de Gestió Sanitària de 
l’Hospital de la Santa Creu i Sant Pau. 
  
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
12. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha. 
 
13. Torn obert de paraules. 
 
No n’hi ha.   
 
 
 
A les 10:59 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 


